
Zápisnica 

 

Z terénneho zasadnutia Komisie životného prostredia 

a hospodárskej stratégie konaného dňa 29. 05. 2025 

 

Oznámenie o výrube drevín – Výroba tepla Lamač, s.r.o. 
 

Dňa 29.5.2025 sa uskutočnilo terénne zasadnutie Komisie životného prostredia 

a hospodárskej stratégie, za účelom posúdenia nutnosti výrubu drevín zasahujúcich do 

ochranného pásma teplovodov na území MČ Lamač.  

Ohliadka sa týkala úseku na Studenohorskej ulici 2-28 a 35-49. 

Ohliadky sa zúčastnili za Komisiu ŽPaHS: Ing. Veronika Hagovská, Mgr. Alexandra Kriššová, 

Ing. Ivan Tužinský. Za MČ Lamač referent ŽP Ing. Marek Poláš a za spol. Výroba tepla Lamač, 

Ing. Ján Oboňa.  

Na ohliadke bola prejdená trasa teplovodu, kde by mala prebehnúť výmena potrubia. V trase 

potrubia sa nachádza 47 stromov a 5 krovinových formácií.  

Na ohliadke bolo zistené, že väčšina drevín priamo nezasahuje do trasy teplovodu a teda 

nie je potrebné ich odstránenie.  

Komisia sa bližšie zoberala drevinou č. S10, (lipa) s obvodom kmeňa 128 cm, ktorá rastie 

priamo na potrubí. Členovia komisie žiadali nájsť u vykonávateľa rekonštrukcie teplovodu 

možnosť ako tento strom zachovať. Podľa vyjadrenia Ing. Oboňu by tento strom mohol ostať 

zachovaný a potrubie by sa dalo podtlačiť popod. Toto sa však ukáže až pri otvorení výkopu.  

Ostatné dreviny v trase rekonštrukcie teplovodu, členovia komisie odporúčajú zachovať 

v prípade, že priamo nebudú brániť vo vykonávaní prác. Avšak v prípade preukázania  nutnosti 

výrubu týchto drevín môžu byť odstránené na základe oznámenia a konzultácie s referentom, 

ŽP Ing. Marekom Polášom.  

Na ohliadke bolo ďalej konštatované, že môžu byť a budú vyrúbané invázne dreviny druhu 

Javor jaseňolistý rastúce v trase potrubia alebo v jeho bezprostrednej blízkosti.  

Na ohliadke bolo ďalej dohodnuté, že bude odstránený topoľ čierny (drevina S32) na 
Studenohorskej 18, ktorý síce nerastie priamo v trase, ale pri výkopových prácach v jeho 
blízkosti pravdepodobne dôjde k narušeniu jeho koreňového systému, to by následne 
predstavovalo bezpečnostné riziko pre obyvateľov priľahlých bytoviek.  

Členovia komisie žiadajú preveriť rozsah prác, nakoľko žiadosť (oznámenie) na výrub sa týka 

aj drevín, ktoré rastú v trase potrubia, ktoré už bolo vymenené v minulosti (pravdepodobne 

pred cca 12 rokmi).  

Na ohliadke bolo dohodnuté, že pri prácach je nutné postupovať v zmysle arboristických 

štandardov a zabezpečiť zvýšenú ochranu drevín v okolí stavby.  

Členovia komisie žiadajú informovať obyvateľov o postupoch prác, ako aj o tom v akom 

časovom horizonte budú prebiehať.  
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Členovia komisie odporúčajú do záväzného stanoviska mestskej časti určiť 

nasledujúce bližšie podmienky uskutočnenia výrubu:  

 

1. Drevina č. S10 (lipa) bude zachovaná v zmysle záverov z terénnej ohliadky zo dňa 29. 

05. 2025. 

 

2. Ostatné dreviny v trase rekonštrukcie teplovodu ostanú zachované v prípade, že 

priamo nebudú brániť vo vykonávaní prác. V prípade preukázania  nutnosti výrubu 

alebo orezu týchto drevín môžu byť odstránené alebo orezané na základe oznámenia 

a konzultácie s referentom, ŽP MČ Bratislava-Lamač, Ing. Marekom Polášom.  

 

3. Invázne dreviny druhu javor jaseňolistý (Negundo aceroides) rastúce v trase potrubia 

alebo v jeho blízkosti budú odstránené.  

 

4. Drevina č. S32-topoľ čierny (Populus nigra „Italica“) rastúci na Studenohorskej ulici 18 

bude odstránený, z dôvodu možného poškodenia koreňovej sústavy pri výkopových 

prácach, čo by následne predstavovalo ohrozenie obyvateľov priľahlej bytovky. 

 

5. Realizátor prác bude postupovať v zmysle platných arboristických štandardov 

a zabezpečí zvýšenú ochranu drevín v okolí stavby.  

 

6. Realizátor prác predloží MČ Lamač harmonogram prác za účelom informovania 

verejnosti.  

 

 

 

 

Prítomní: 
 

Ing. Veronika Hagovská, Mgr. Alexandra Kriššová, Ing. Ivan Tužinský 

Neprítomní: 
  

Hostia:  Ing. Ján Oboňa 

 

Zapísal: 29. 05. 2025 Ing. Marek Poláš  

 

Overil: Ing. Veronika Hagovská  

 


